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Protokół nr XXXV / 18 

z sesji Rady Gminy Brody 

odbytej w dniu 23.04.2018r. 

 
1. Otwarcie obrad XXXV Sesji Rady Gminy Brody. 

Przewodniczący Rady  p. Lech Kossak o godz. 1000 otworzył obrady XXXV Sesji Rady 
Gminy Brody.  
Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad.  
Na 15 radnych, obecnych było 13. Nieobecni radni : p. Marek Rubin. P. Tadeusz Żychliński. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada jest władna do podejmowania uchwał. 
Spytał, czy są uwagi do proponowanego porządku obrad.   

Pani Sekretarz zgłosiła  zmianę kolejności uchwał , najpierw uchwała w spr.  
przekształcenia Zespołu Szkół  w Publiczną Szkołę Podstawową w Brodach., po niej 
uchwała  dot. utworzenia Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Brodach. 

Przewodniczący Rady prosił o przegłosowanie zmian. 
Za zmianą głosowano jednogłośnie. 
Porządek obrad przyjęto jednogłośnie. 

2. Przyjęcie protokołu z XXXIV sesji Rady Gminy Brody. 

Do protokołu nie zgłaszano uwag. 
Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

3. Informacja  Wójta o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

Radni otrzymali informację na piśmie. 

M. Tracz prosił o więcej informacji do pkt. 7, 9, 19. 

Wójt – pkt. 7  
W dniu 21.03.2018r. odbyło się spotkanie z panią Dyrektor przedszkola i Dyrektor Szkoły 
Podstawowej, w sprawie planowego utworzenia Zespołu Szkolno-Przedszkolnego. 
Pomysł został poddany pod dyskusję. Komisje były również o tym  poinformowani. 

pkt. 9  
Dnia 22.03.2018r. w Urzędzie Miasta Zielona Góra spotkał się z prezydentem miasta  
p. J. Kubickim w sprawie powierzenia Miejskiej Komisji Urbanistyczno-Architektonicznej 
pełnienia organu doradczego na rzecz Gminy Brody. Chodzi o zmiany w planach 
miejscowych. Dotychczas korzystaliśmy z usług komisji w Lubsku, która zerwała z nami 
umowę. 

pkt 19 
- 6.04.2018r.  w LUW w Gorzowie odbyło się spotkanie szkoleniowe w spr. Rządowego 
Programu na rzecz Rozwoju oraz Konkurencyjności Regionów poprzez Wsparcie Lokalnej 
Infrastruktury Drogowej. Program zastąpi tzw. „schetynówki”  
Nowy program Wojewody  zakłada dofinansowanie od 60 do 80%. 

M. Tracz – czy są ograniczenia dla małych gmin? 

Wójt – tak, ale można skomunikować działki, które będą przeznaczone na budowę w 
przyszłości. 
Wójt odczytał dodatkowe działania będące po 20 kwietnia 2018r.  

M. Tracz – prosi o więcej informacji do pkt 27 

Wójt – musieliśmy podpisać aneks do umowy na dofinansowanie sieci wodociągowo-
kanalizacyjnej w Datyniu, ponieważ zmienił się tytuł operacji, po przetargach zmieniła się 
wartość zadania. 
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M. Tracz -  czego dotyczyło spotkanie w spr. budowy kompleksu kopalni. 

Wójt – złożyli tekst rezolucji, spytali co dalej z kompleksem po stronie polskiej. 

R. Łyczakowski do pkt 21, czy w tej sprawie są nowe wieści? 

Wójt – jeżeli Rada dzisiaj podpisze uchwałę w spr. zmian w WPF, to Wójt zaraz pojedzie z 
dokumentami do Forst, aby jako naszemu partnerowi wiodącemu przekazać te dokumenty 
celem dostarczenia ich do sekretariatu w Frankfurcie nad Odrą. Te dokumenty chcą 
dostarczyć razem z Forst w dniu 27.04.2018r.  

4 . Informacja Przewodniczącego Rady oraz Przewodniczących Komisji o działaniach 
    podejmowanych w okresie międzysesyjnym.  

Przewodniczący Rady  
-   8.03.2018r. w Urzędzie Gminy podpisywał uchwały Rady z poprzedniej sesji 
- 16.04.2018r. uczestniczył w posiedzeniu komisji budżetu 
- 18.04.2018r.          ‘’                               komisji oświaty 
- 19.04.2018r. w Urzędzie Gminy ustalał program,  dzisiejszej sesji. 

M. Tracz – komisja budżetu obradowała 26.03.2018r. oraz 16.04.2018r.  
Na  spotkaniach omawiano tematy dot. Zespołu Szkolno-Przedszkolnego, funkcjonowania 
referatu komunalnego, m.innymi wnioskowano o kontrole przydomowych oczyszczalni 
ścieków, montowanie zasuw, wymianę wodomierzy. 

M. Kowalski - komisja oświaty obradowała 21.03.2018r. oraz 18.04.2018r. 
Zapoznano się z działalnością ORLIKA, ze stanem bezpieczeństwa oraz działalnością OSP. 
Opiniowano projekty uchwał na dzisiejszą sesję. 

5. Sprawozdanie z działalności Policji za 2017r oraz informacja o stanie porządku i  
    bezpieczeństwa  publicznego na terenie Gminy Brody. 
 
Radni otrzymali sprawozdanie na piśmie. Dodatkowo informację omówił kierownik 
Posterunku Policji w Brodach p. Grzegorz Franczak. 

M. Tracz podziękował za urealnienie jego wniosku, ponieważ kiedyś prosił by radiowóz 
częściej przyjeżdżał do  Kumiałtowic i tak się stało. 
Spytał, czy nadal są prowadzone szkolenia i wydawane karty rowerowe dzieciom w szkole. 

G. Franczak – takie działania są realizowane na bieżąco. 

M. Rudnicki wnioskuje, by Policja zwracała uwagę na zajmowanie miejsc parkingowych dla 
niepełnosprawnych na Pl. Zamkowym w Brodach. 

G. Franczak –  zwrócą na to uwagę. 
Ma prośbę, by zwrócić uwagę osobie, która nadużywa możliwości zgłaszania do Krajowej 
Mapy Zagrożeń Bezpieczeństwa. Ta osoba zgłasza kilka razy dziennie pojazdy, które nawet 
chwilowo zatrzymają się  na tej ulicy. 

T. Kuczkowski – proponuje zwrócić uwagę na drogę do J. Dolnych. , kierowcy jeżdżą po 
lewej stronie pobocza. 

G. Franczak – postarają się tam być częściej. 

R. Janczewski – jest problem z psami, naprzeciwko apteki w Zasiekach. Właściciel wyjechał 
i nie opiekuje się nimi. Psy są uciążliwe dla rowerzystów. 

G. Franczak –  muszą skontaktować się z gminą. 

A. Zieliński odczytał informację o działalności OSP Brody. 
Obecnie dwóch strażaków ukończyło szkolenie podstawowe, we wrześniu przeszkolonych 
zostanie 3 następnych. Nie mogą jechać razem, ponieważ ilość miejsc na szkoleniach jest 
ograniczona. We wrześniu również 3 osoby zostaną przeszkolone w kierunku ratownictwa. 
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Mają podstawowy sprzęt. Bolączką są stare samochody bojowe. Boją się, że te samochody 
mogą nie przejść następnego przeglądu. 
Na komisji oświaty złożył wniosek o pozyskanie średniego wozu gaśniczego. Koszt         
takiego wozu – 380 tys. zł. możemy ubiegać się o dofinansowanie z Funduszu Ochrony 
Środowiska oraz ze Straży Pożarnej, jednak resztę musimy mieć z własnych  środków. 
Prosi o rozważenie wniosku. 

M. Tracz -  spytał czy lasy zwracają nam za akcje ? 

A. Zieliński –nie, inne gminy występują z pozwami i często wygrywają. 

M. Tracz spytał czy strażacy mają trudności ze zwolnieniami z pracy w wyjazdach  na akcję. 

A. Zieliński – tak, są trudności, prosi by  nie robić problemów panu M. Jurkowskiemu. 

Wójt – jesteśmy w krajowym systemie ratownictwa i za wyjazdy dostajemy dofinansowanie. 
Współpracujemy z Nadleśnictwem Gubin i Lubsko. 
Wójt spytał p. G. Franczaka czy grozi nam zamknięcie posterunku? 

G. Franczak – jest ogólny brak pracowników w Policji. Część ludzi odchodzi na emerytury i 
nie wiadomo czy będą następy. 

6. Informacja o działalności kompleksu sportowego ”Orlik”  

Radni otrzymali informacją na piśmie.  
W posiedzeniu uczestniczył p. Jarosław Hajdul , prosił o pytania . 

M. Tracz – czy prowadzona jest lista uczestników ? 

J. Hajdul – jest elektroniczna lista obecności. 
Mają problem z oświetleniem, które się często psuje. Sprzęt techniczny posiadają. 

7. Informacja z realizacji „Programu  współpracy” Gminy Brody z organizacjami  
    pozarządowymi, oraz podmiotami wymienionymi w  art.3 ust.3 ustawy o działalności 
    pożytku publicznego  i o wolontariacie za 2017r. 

Informację przedstawiła p. M. Łajtar. 
Radni w materiałach sesyjnych otrzymali informację na piśmie.  
Nie zgłaszano pytań. 

8. Podsumowanie działalności Referatu Komunalnego za  2017r.  

Informację na piśmie przedstawił Z-ca Wójta  p. J. Dudziak. 

M. Tracz –spytał o realizację zaleceń pokontrolnych NIK i SANEPiD w szkole. 

Przewodniczący Rady  proponuje pytanie omówić w punkcie,  gdy będzie poruszany temat 
szkoły. 
M. Tracz – czy wykonano zalecenia pokontrolne w zakładzie komunalnym? 

Z-ca Wójta – zakwestionowany był bilans wody. Usunięto usterkę na hydroforni w Brodach, 
która wpływała na nierzeczywiste wskazanie wodomierzy. Na SUW  w Bieczu wymieniono 
uszkodzone podzespoły, które także wpływały na straty wody. 
W tym roku sukcesywnie są wymieniane liczniki. Będą instalowane zasuwy na sieci. 

Przewodniczący Rady – mamy wprowadzić zmiany do WPF, z informacji wynika, że remont 
stacji powinien być priorytetowy, czy powinien być ujęty w budżecie na 2019r. 

Z-ca Wójta -  SANEPiD stwierdził, że stacja w Brodach jest w najgorszym stanie, wymaga 
pilnego remontu. W najbliższych latach należy podjąć działania , by to zmienić. 

Przewodniczący Rady – czyli w budżecie na 2019r.,  należy ująć środki na wykonanie 
projektu budowlanego na stację w Brodach. 

R. Łyczakowski – z informacji wynika, że odcięto wodę dla 16 odbiorców, ale za 2017r. 
zadłużenie się nie zmniejszyło. 
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Z-ca Wójta – samo odcięcie wody nie zmniejszy zaległości. To są działania prewencyjne dla 
tych, którzy nie płacą. 

Wójt -  ogółem wzrost zadłużenia spadł o 50%. 

Pani Skarbnik – ostatnie fakturowanie było  w grudniu natomiast spłaty były w styczniu.  
Pozostały nieduże zaległości. 

M. Tracz spytał jak wygląda sytuacja z dostarczeniem ubrań roboczych, wody , dla 
pracowników. Podobno ubrania dostali  bez certyfikatów. 

Z-ca Wójta stwierdził, że  ubrania drelichowe dostali nowe, wodę również dostają. 

Wójt – wszystkim została wydana nowa odzież robocza . 
Pan M. Jurkowski zawsze zwalniany jest na akcje OSP , chyba, że nie ma go na miejscu. 

M. Tracz – komisja rewizyjna wyszczególniła pewne wskazówki np. instalowanie liczników 
na hydrantach. 

Z-ca Wójta – liczniki są zainstalowane, jednak spowalniają one pobór wody z hydrantów. 

9.Podjęcie uchwał w sprawie      

     - zmiany uchwały Nr XXXIV/224/18 Rady Gminy Brody z dnia 5 marca 2018 r.  
       w sprawie uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym  
       zasobem gminy Brody na  lata 2018-2022. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały  głosowało 12 radnych, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 

   - zmiany uchwały  nr XXXI/200/17 Rady Gminy Brody w sprawie stwierdzenia  
     przekształcenia Zespołu Szkół w Brodach, w skład którego wchodzi jedynie 
     Publiczna Szkoła Podstawowa  w Brodach im. Stefana Batorego i Gimnazjum im. 
     Adama Mickiewicza  w Publiczną Szkołę Podstawową w Brodach. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały  głosowało 12 radnych, 1 osoba wstrzymała się od głosu 

   - utworzenia Zespołu Szkolno - Przedszkolnego w Brodach. 

Dyrektor Przedszkola p. Grażyna Kaczmarczyk stwierdziła, że przedszkole zawsze było 
odrębną placówką dobrze funkcjonującą. Były różne propozycje  zmiany funkcjonowania 
przedszkola. Obecnie padła propozycja od Rady Gminy  

Przewodniczący Rady sprostował wypowiedź, że  projekt zmian przedstawił organ 
wykonawczy, czyli pan Wójt. 

Dyrektor Przedszkola p.G. Kaczmarczyk – spotkanie miała Rada Pedagogiczna, niestety 
nikogo  z Urzędu Gminy nie było. Opinia ich jest negatywna ( 5 głosów przeciw, 1 –za, 1 
wstrzymujący ). 
Chce odnieść się do informacji Urzędu „ Dlaczego tworzymy Zespół Szkolno – Przedszkolny 
w Brodach”. 
W pkt. 1  
Po remoncie przedszkola nie będzie stołówki, która będzie w szkole.  
Pkt. 2 
Kadencja Dyrektora przedszkola kończy się 31 sierpnia 2018r.  
Wystarczy ogłosić konkurs. Jeżeli ktoś chce zarządzać przedszkolem to ma prawo do niego 
przystąpić.  
Pkt. 3 - Do czasu utworzenia zespołu takie osoby jak katechetka, pedagog, psycholog byli 
zatrudnieni w przedszkolu na część etatu nauczyciela, a gdy powstanie zespół to będą etat 
uzupełniać. Ale to nie jest takie oczywiste. Nauczyciel może  do 1,1/2 etatu uzupełniać etat .. 
Samo utworzenie Zespołu  nie polepszy jego efektywności.  Część kadry nie może przejąć 
dodatkowych godzin, ponieważ mają już cały etat.  
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Pkt 4  -Nastąpi likwidacja jednego etatu z-cy Dyrektora ( tak) jest to decyzja pana Wójta, 
W pkt 5 „ Zespół funkcjonuje bardziej efektywnie niż samodzielne placówki oraz łatwiej nim 
zarządzać np. w przypadku absencji chorobowych czy innych nieobecności nauczycieli, oraz 
pracowników obsługi” – myśli że to nie jest prawdziwe. Czy będzie efektywne? Samo 
funkcjonowanie zespołu nie świadczy o efektywności. Jeżeli nie ma nauczyciela na 
zastępstwo w którejś placówce,  to może wystąpić z prośbą do p. Dyrektor o nauczyciela 
konkretnego .  
W pkt 6  
„ Nie ma problemu z obsługą finansowo księgową” – ta sprawa od lat nie została pozytywnie 
rozpatrzona, funkcjonują nadal niezgodnie z prawem ponieważ  jako dyrektor przedszkola 
nie ma swojej księgowej, a tego wymaga prawo. Księgowa powinna mieć umowę z 
dyrektorem placówki, a tego nie ma . Jeżeli będzie zespół to nie będzie problemu, ale są 
również inne możliwości np. stworzenie centrum usług wspólnych, które może obsługiwać  
również inne jednostki. 

Rada pedagogiczna  jest negatywnie ustosunkowana. Mają obawy, że przedszkole może 
być gorzej traktowane, nauczyciele nie będą mieli wpływu na funkcjonowanie placówki. 

Dyrektor Szkoły p. Barbara Czahajda osobiście wstrzymała się od głosu. 
Rada Pedagogiczna szkoły wydała opinię pozytywną, choć wcześniej głosy były na nie. 
Jednak osoby które przybyły z ramienia organu wykonawczego, dokładnie odpowiadały na 
pytania i przekonały Radę Pedagogiczną tak, że 7 głosami , bez żadnego głosu przeciwnego 
Rada wydała opinię pozytywną.  
Ją osobiście najbardziej przekonuje księgowość. 

M. Rudnicki – Dyrektor Przedszkola wnikliwie poddała analizie argumenty dot. utworzenia 
Zespołu. On również chciałby to zrobić, aby nie powtarzać tego wszystkiego zgadza się z 
określeniem, że pierwsze dwa punkty to nie są żadne agrumenty. Jest to stwierdzenie stanu 
faktycznego.  
Pkt 4. „Nastąpi likwidacja jednego etatu zastępcy dyrektora „ 
Zadaje pytanie: dlaczego w momencie kiedy przestaje funkcjonować  Gimnazjum z tego 
jednego w-ce dyrektora jeszcze się nie rezygnuje.  
Ile oddziałów obecnie jest w Gimnazjum, że potrzebny jest do zarządzania drugi w-ce 
dyrektor , dlaczego nie skorzystano z tej okazji wcześniej, tylko teraz. 
W pkt 5 „ Zespół funkcjonuje bardziej efektywnie” 
Po raz kolejny, również i na komisjach tłumaczono ,że należy zobaczyć co się będzie działo i 
jak to będzie.  Mamy przykład referatu komunalnego, gdzie dwa lata funkcjonuje po zmianie i 
przez ten czas nie można sobie z tym poradzić. Istnieje bardzo duże ryzyko, że podobnie na 
tej samej zasadzie powstanie olbrzymi moloch, twór , odpowiedzialność może się gdzieś tam 
rozmywać i trudno będzie egzekwować pewne kwestie. 
Pkt. 6 „obsługa finansowo księgowa”  
Pani Dyrektor wspomniała o centrum usług wspólnych , które funkcjonują w innych gminach, 
gdzie funkcjonują  Zespoły Szkół Ekonomiczno - Administracyjnych.  
Czy rozważano  wprowadzenie takich zespołów  teraz zamiast zespołu szkolno- 
przedszkolnego. Jeżeli tak to dlaczego zdecydowano się na ruch przekształcenia 
całościowego, a nie   tworzenia tych zespołów , które zajmowały by się obsługą księgowo 
administracyjną wszystkich placówek w Brodach . Docierają do nich informacje jakie 
problemy z księgową miała biblioteka . Może to jest również pomysł by ktoś wspólnie 
zajmował się administracją księgową na terenie naszej gminy.  

M. Tracz -  na komisji budżetu wnioskowano by  otrzymali opinię  czy jest projekt 
organizacyjny zespołu? 
Komisje chciały informacje dot. oszczędności z tyt. powstania takiego zespołu. 

R. Janczewski- dlaczego nie było nikogo z Urzędu na spotkaniu  Rady Pedagogicznej 
Przedszkola ? 
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Wójt – w poprzedniej kadencji były plany utworzenia zespołu. Ten temat jednak został 
zawieszony.  
Jednym z wniosków p. M. Tracza było powrócenie do prac nad Zespołem Szkolno – 
Przedszkolnym. 
Skoro jest jedna stołówka, to nasuwa się wniosek o połączenie  tych placówek. 

Wójt oświadcza, że nie był proszony na posiedzenie Rady Rodziców, nic o tym nie wiedział. 
Na to posiedzenie nie zostali zaproszeni członkowie rady pracujący w szkole. 
Dziwi się, że p. Dyrektor nie mówiła o tych obawach na spotkaniach. 
Placówki będą miały odrębne statuty. 

Dyrektor Przedszkola – nie zapraszała Wójta na spotkanie z radą rodziców ponieważ 
uważała, że nie ma takiej potrzeby. Opinię Rady Rodziców przekazała. 

M. Rudnicki spytał jakie będzie stanowisko W-ce Dyrektora w stosunku do oddziałów. 
Wójt – to nie ma nic wspólnego. 

M. Rudnicki – czy nie można również dołączyć do tego obsługę księgową z biblioteki? 

Wójt -  można to rozważyć. Stworzenie Centrum Usług Wspólnych  wymaga odpowiednich 
warunków, przede wszystkim pomieszczenia. 
Biblioteka nie jest przedmiotem dyskusji nad tą uchwałą, jeżeli są uwagi, lub dochodzą jakiś 
sygnały o nieprawidłowościach,   to można je rozpatrzyć na komisjach  w innym terminie. 
Prosi, by nie robić tego typu wrzutek, bo rozmawiają o zupełnie innym temacie. 

M. Rudnicki – uważa, że niekoniecznie jest to wrzutka, w pierwszych dokumentach, które są 
określeniem stanu faktycznego i mogą wpłynąć w jakiś sposób na decyzję  lub mogą ich 
przekonać. Podobnie jest w przypadku biblioteki , tu również może wpłynąć na pewne  ruchy  
i na ich decyzję. Czy mają iść w kierunku  Zespołu szkolno – przedszkolnego czy przemyśleć 
jeszcze sytuację i zastanowić się nad centrum usług wspólnych.. 

Pani Sekretarz – radny M. Tracz pytał czy są złożone „suche projekty” i czy będą 
oszczędności. 
Na dziś jesteśmy zobowiązani do przedstawienia do Kuratorium stanu faktycznego, 
projektów organizacyjnych  Wójt je zaopiniuje i przedłożymy je do kuratorium. Jeżeli 
podejmiemy uchwały, to Dyrekcja musi zrobić zmiany do  projektów organizacyjnych 
placówek. Widząc jak to będzie się  kształtowało po utworzeniu zespołu,  możemy zrobić 
odniesienie do projektu organizacyjnego, który jest na dziś i projektem organizacyjnym, który 
by obowiązywał od września. 
Na dziś nie ma możliwości wyliczenia jakie będą oszczędności. 
Pani Sekretarz odczytała opinie Rad Pedagogicznych szkoły i przedszkola  oraz opinię dot. 
aktu założycielskiego. 

R. Łyczakowski – nie można liczyć na duże oszczędności, może na dodatku jednego Z-cy 
dyrektora. Trzeba się zastanowić czy to usprawni działalność jednostek. Może jedna 
stołówka, która będzie w szkole. Jednak będą koszty związane z dowozem. 
Będzie z-ca mieć przedszkole i oddziały I – III, - do tego ma pewne zastrzeżenia. 

Wójt – są  pewne wątpliwości, ale nie można się uprzedzać. Jeżeli są wątpliwości należy o 
nich rozmawiać.  

G. Kaczmarczyk spytała czy   zasięgamy opinii rodziców czy tylko ich informujemy? 
Pani Sekretarz  stwierdziła, że pani Dyrektor zna odpowiedź ponieważ wspólnie ustalili, że 
rodziców należy poinformować. 

M. Kowalski spytał jak będzie wybrany dyrektor? 

Wójt – są dwie opcje – możemy ogłosić konkurs na Dyrektora Zespołu lub powierzyć funkcję 
obecnej p. Dyrektor do lipca 2019r. i wtedy ogłosić konkurs. 
Jednak proponuje powierzyć obowiązki obecnej p. Dyrektor. 
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M. Kowalski- skoro powierzymy obowiązki  obecnej p. Dyrektor to nie mamy pewności, że 
ona później zostanie wybrana. Jeżeli nie będzie wybrana, to będzie miała żal, że „zrobiła 
czarną robotę” a teraz ją nie wybrano.. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały.  
Za podjęciem uchwały głosowało 10 radnych, 3 wstrzymało się od głosu. 

M. Maszkowski – trwają zapisy do przedszkola . Podobno nie wszystkie 3 latki zostały 
przyjęte. 
Pani Dyrektor – rekrutacja była do końca marca i wszystkie dzieci 3-5 letnie zostały 
przyjęte. Obecnie trwa drugi etap rekrutacji. Jeżeli będą 3 latki to zostaną przyjęte, jeżeli nie 
będzie to przyjmą 2,5 latki. 

   -  ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz określenia  
      wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w prowadzonym  
      przez Gminę Brody publicznym 
      przedszkolu  . 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały.  
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie ( 13). 

    - zmiany do budżetu na 2018r. 

Pani Skarbnik wyjaśniła czego dotyczą zmiany.  

    - zmiany w WPF Gminy Brody na lata 2018 – 2034. 

Remont świetlicy w Brodach planowany był w budżecie na 2019 – 2020r. 
Gmina musiała zaciągnąć kredyt na środki unijne  w kwocie 2.720.000 zł. Na wkład własny 
środki znajdziemy w budżecie. 
Wprowadzamy kwotę 20 tys. otrzymaną z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska z 
przeznaczeniem na kampanię ekologiczną. 

M. Tracz spytał czy mieszkańcy Brodów wiedzą o inwestycji?  Czy przekażą środki  z 
budżetu sołectwa Brodów na ten cel. 

Pani Skarbnik – ta inwestycja już się pojawiła w 2016r. z inicjatywy mieszkańców. 
Będzie to inwestycja, z której  korzystać będą nie tylko mieszkańcy  Brodów. 

Przewodniczący Rady –  ustalane było, że środki będą również z funduszu sołeckiego 
Brodów. 

Sołtys Brodów p. Roksana Sowa potwierdziła, że mieszkańcy nie będą się sprzeciwiać. 

M. Tracz – tych zmian w budżecie radni nie otrzymali na piśmie. 

Pani Skarbnik – zmiany dostali radni na komisjach. 

M. Kowalski- na komisji mówiono o tym., jednak  jest to duża kwota, która może związać im 
ręce.  
Pani Skarbnik – ona przyjęła kwotę 3 mln. zł.. Nie wiemy jaki będzie kosztorys. Jest szansa 
na otrzymanie 85% dofinansowania. Nie będziemy brali  kredytu na wkład własny. 

Wójt – te środki wchodzą do budżetu i nie są narastające. Nie chce zadłużać gminy, ale też 
nie chce nic robić . Uchwała Rady Gminy potrzebna jest do złożenia wniosku. Jednak nie jest 
to jeszcze inwestycja. 

Głosowano nad podjęciem uchwały dot. zmian w budżecie. 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały.  
Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 1 wstrzymał się od głosu. 

- zmiany w WPF Gminy Brody na lata 2018 – 2034. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały.  
Za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, 1 był przeciwny, 1 wstrzymał się od głosu. 
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- przyjęcia przez Gminę dotacji. 

Jednogłośnie zagłosowano za  przyjęciem dotacji. 

10. Wnioski i interpelacje radnych. 

M. Tracz zgłosił : 
- interpelacje. 
W związku z tym, że nasza gmina idzie w kierunku turystyki. Prosi o informacje jakie 
dochody z tego tytułu, i ile osób (obcych) rejestruje się w gospodarstwach agroturystycznych. 
Ile jest gospodarstw agroturystycznych. 

Wójt – radny otrzyma odpowiedź na piśmie. 

M. Tracz  zgłasza – zapytanie 
 nie otrzymał odpowiedzi 
- na interpelację ze stycznia, oraz na dwa wnioski  
- Interpelację dot. planu przestrzennego odnośnie kopalni odkrywkowej węgla brunatnego w 
  Niemczech , był termin i  trzeba było złożyć uwagi do planu. 
- ilu było radnych, którzy ściągnęli do gminy inwestorów. 

R. Łyczakowski   
- czy ktoś z urzędu ma nadzór nad przebiegiem inwestycji w Datyniu 
- jak z przyłączami wody i kanalizacji, kto powinien instalować wodomierze – firma  
  wykonująca sieć wodociągową czy gmina? 

R. Janczewski – pan Tomasz Kanafa z Zasiek udzielił prądu na remont mieszkań 
socjalnych i do tej pory nie otrzymał zwrotu za zużyty prąd. 

Wójt – to należy sprawdzić. 

M. Tracz – chce, by wyjaśniono jaka jest procedura dot. funduszu sołeckiego czy wszyscy 
członkowie Rady  muszą podpisywać faktury.  

Przewodniczący Rady – jest powołana komisja statutowa i tym powinna się zająć , muszą 
być zmiany w statutach sołectw. 
W dzisiejszej uchwale mieszkaniowy zasób gminy obejmuje 18 lokali. Dlaczego nie 
przyjęliśmy tych dwóch lokali w Jałowicach, one też są w zasobie.  
Spytał czy ma zawołać pracownika merytorycznego w tej sprawie. Może to dlatego, że 
będziemy sprzedawać budynek  

M. Tracz - myślał, że będzie radca prawny na sesji.  

11. Wolne wnioki 

Nie zgłaszano. 

12. Zamknięcie obrad Sesji.         

O godz. 1245  Przewodniczący Rady p. Lech Kossak zamknął obrady XXXV Sesji Rady 
Gminy Brody. 

Protokołowała 
Mirosława Dudziak 

 


